
 1 

 PROTOKÓŁ nr XI/15  

 

z XI  sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 30 grudnia 2015 roku w godz. od  14
00

 – 17
20

  

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Adama Mickiewicza 5.    

 

W sesji uczestniczyło 15 radnych na ogólny stan 15 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli:   

1. sołtysi gminy Żerków    

Lista obecności stanowi załącznik nr  2  do niniejszego protokółu. 

oraz: 

2.   Jacek Jędraszczyk    - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków, 

3. Bronisława Rogacka  - Skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma   - Sekretarz Gminy 

5. Zbigniew Kuzdżał   - członek Zarządu Powiatu Jarocińskiego, 

6. Andrzej Szlachetka  - radny Powiatu Jarocińskiego 

7. Mariusz Łyskawiński  - mieszkaniec Żerkowa 

8. Zbigniew Wasielewski  - mieszkaniec Żerkowa 

9. Przedstawiciele mediów:  -  „Gazety Jarocińskiej”,  „Życie Jarocina”. 

Porządek obrad XI sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z  zaproszeniem przesłano radnym  

w dniu 21 grudnia 2015 r .  Projekt WPF na lata 2016 – 2019 oraz projekt budżetu na rok 2016 

przekazano radnym  w dniu 1 grudnia 2015 r.   

 

Punkt l - Otwarcie obrad sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Żerkowa Pani Barbara Urbańska o godz. 14
00

 otworzyła  

XI sesję Rady Miejskiej. Powitała Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, Skarbnika Gminy, 

Sekretarza Gminy, radnych powiatowych, sołtysów, przedstawicieli lokalnych gazet, przybyłych 

gości,  pracowników Urzędu oraz radnych Rady Miejskiej Żerkowa. 

 

Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodnicząca stwierdziła, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczą wszyscy 

radnych w związku z tym Rada jest władna podejmować prawomocne uchwały. 

 

Punkt 3 - Przedstawienie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący przedłożył propozycję porządku obrad XI sesji Rady Miejskiej Żerkowa  

w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad X sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.   

6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  X sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

7. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych na pomnikach przyrody oraz 

uznania za pomniki przyrody i zniesienie statusu pomnika przyrody z niektórych tworów 

przyrody, 

2) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2016,  

3) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa na rok 2016, 

4) udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu, 

5) Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na  

rok 2016,  
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6) wprowadzenia zmian do budżetu na 2015 rok. 

8. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2016 – 2019 

1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2016-

2019. 

9. Uchwalenie budżetu Miasta i Gminy na rok 2016 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Miasta  

i Gminy Żerków na  2016 rok, 

3) odczytanie opinii komisji stałych Rady Miejskiej, 

4) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi autopoprawkami, 

5) głosowanie uchwały.  

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

12.  Zamknięcie obrad sesji.    

Przewodnicząca zapytała czy są wnioski i uwagi do przedstawionego porządku obrad? 

Wobec braku uwag Przewodnicząca poddała pod głosowanie przedstawiony porządek obrad, 

który Rada przyjęła jednogłośnie:  15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głos „wstrzymujący się” przy  

15 radnych na sali obrad. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 

Radny Wojciech Raś zgłosił, że jest błąd w latach przyjmowanego WPF bo jest 2015 – 2018  

a dalej zapisy są 2016 – 2019. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że projekt uchwały w sprawie WPF jest przygotowany na lata 2016 -

2019 a błąd wynikł przy pisaniu porządku obrad sesji. 

Przewodnicząca poprosiła radnych, aby dokonali poprawki w porządku obrad.   

 

Punkt 4 - Przyjęcie protokołu z obrad  X sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z X sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie bez uwag: 15 głosami 

„za”. 

Protokół z X sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 1 grudnia 2015 r. wyłożono do wglądu 

w biurze Rady Miejskiej oraz przed XI sesji Rady Miejskiej Żerkowa w dniu 30 grudnia  

2015 r. 

 

Punkt 5 -  Interpelacje i zapytania radnych.      

Radna Ewa Marek-Skiba przekazała na ręce Burmistrza protokół z Powiatowej Komisji 

Zarządzania Ruchem. Radna wyjaśniła, że wystąpiła z wnioskiem o wyznaczenie przejścia dla 

pieszych na drodze powiatowej nr 3740P - ulica Wiosny Ludów w Żerkowie na wysokości 

„DINO”. Wniosek został rozpatrzony pozytywnie i przejście należy oznakować znakami 

pionowymi i poziomymi oraz utwardzić pobocze drogi od strony sklepu. Po dokonanej wizji  

w terenie komisja, jak i przedstawiciele referatu dróg powiatowych, Komendy Powiatowej  Policji 

w Jarocinie i referatu komunikacji pozytywnie ocenili wniosek mając na uwadze bezpieczeństwo. 

Radna Ewa Marek-Skiba podziękowała Burmistrzowi za udostępnienie sali sesyjnej  

i umożliwienie przeprowadzenia spotkania z wyborcami okręgu nr 2 po czym przedstawiła 

wnioski wynikłe z zebrania w celu uzyskania odpowiedzi: 

1) Czy zgodnie z Ustawą o samorządzie gminnym istnieje możliwość powołania na naszym 

terenie jednostki samorządu pomocniczego jakim jest rada osiedlowa, 

2) Czy jest możliwość udzielenia bezpłatnych porad prawnych dla mieszkańców przez radcę 

prawnego przynajmniej raz w miesiącu podczas wyznaczonego, w określonym dniu  

i godzinach, 

3) Umieszczenie tablicy ogłoszeniowej na narożniku ulicy 700-lecia, 

4) Mieszkańcy zwracają się także o umieszczanie na tablicy ogłoszeniowej terminu sesji z jej 

programem bo nie wszyscy mają dostęp do internetu, 
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5) Czy istnieje możliwość likwidacji lub zabezpieczenia starych pomp wodnych na ulicy 

Poprzecznej?,  

6) Urząd Miejski w Jarocinie zaplanował w budżecie 50 tys. na ścieżkę rowerową. Czy 

Gmina będzie partycypować w kosztach budowy i jak będzie przebiegała trasa czy wzdłuż 

drogi powiatowej Jarocin – Wilkowyja – Żerków oraz czy będzie uwzględniony Śmiełów? 

Pismo z wnioskami stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Radny Bogdan Bożejewicz zadał dwa pytania: 

1) kiedy będzie udostępniony odpis wyroku, który radni mieli otrzymać? 

2) czy pan Grzegorz Andraszak wyjaśni dlaczego nauczyciele pobierają opłatę za dostęp do 

hali sportowej w Żerkowie?  

Radny Sebastian Nowaczyk  zapytał czy do budżetu można wprowadzić zmianę i zabezpieczyć 

środki chociażby na projekt budowy chodnika w Lubini Małej, aby było łatwiej rozpocząć 

załatwianie tego zadania w województwie?    

 

Punkt 6 - Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na X sesji Rady Miejskiej       

Żerkowa. 

Powyższe sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów 

opracowanych dla radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła bez uwag, stanowi załącznik  

nr 5 do protokółu. 

 

Punkt 7 - Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie:  

 

1) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych na pomnikach przyrody 

oraz uznania za pomniki przyrody i zniesienie statusu pomnika przyrody  

z niektórych tworów przyrody, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały odczytując uzasadnienie dlaczego takie zabiegi 

należy wprowadzić oraz powiedziała, że projekt uchwały został uzgodniony z Regionalnym 

Dyrektorem Ochrony Środowiska w Poznaniu. 

Wobec braku uwag, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  

15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XI/73/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uzgodnienia 

przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych na pomnikach przyrody oraz uznania za pomniki 

przyrody i zniesienie statusu pomnika przyrody z niektórych tworów przyrody,  stanowi  

załącznik nr 6 do protokołu. 

 

2) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2016,  

Przewodnicząca poprosiła panią Ewę Marek-Skibę o przedstawienie planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na rok 2016. Przewodnicząca KR wyjaśniła, że plan jest podzielony na 

dwumiesięczne okresy po czym przedstawiła jego treść. 

Radny Sebastian Nowaczyk przypomniał, że na komisji było mówione o porównaniu zadań 

zgłoszonych przez sołtysów na rok 2017 z 2016. 

Przewodnicząca wyjaśniła, że plan uprzednio obejmował lata 2015 i 2016 czyli zapis jest  

i będzie temat omówiony. 

Wobec braku dalszych uwag, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  

15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XI/74/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2016,  stanowi  załącznik nr 7 do 

protokołu. 
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3) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa na rok 2016, 

Przewodnicząca wyjaśniła, że zgodnie z sugestią radnych nie będą odczytywane plany pracy 

komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa na kolejny rok, ponieważ są zamieszczone  

w materiałach na dzisiejszą sesję, po czym przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie oddzielnie plan pracy dla: 

Komisji Planowania i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Współpracy z Zagranicą na rok 

2016 

Powyższy plan radni przyjęli jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania.  

Plan Pracy  

Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego na  

rok 2016 

Kolejny plan radni przyjęli jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania.  

Uchwałę przyjęto jednogłośnie w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania.   

Uchwała Nr XI/75/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa na rok 2016,  stanowi  

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

4) udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  

15 głosów „za”, 0 głosów  „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych 

na sali  w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XI/76/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu, stanowi  załącznik nr 9 do protokołu. 

 

5) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

rok 2016,  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, ale nie odczytywał treści „Programu”. 

Poinformowała, że przed sesją odbyło się posiedzenie komisji stałych Rady, gdzie zostały 

wyjaśnione wszystkie sprawy nurtujące radnych w zakresie prowadzonej działalności w ramach 

„Programu” Zapytała czy radni do programu mają pytania? 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością:  

14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 15 radnych na sali  

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XI/77/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie Gminnego 

Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2016, stanowi  

załącznik nr 10 do protokołu. 

 

6) wprowadzenia zmian do budżetu na 2015 rok. 

Przewodnicząca poprosiła panią Bronisławę Rogacka skarbnika gminy o przedstawienie projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem. Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały wraz  

z uzasadnieniem i załącznikami wyjaśniając, że  kwoty dochodów i wydatków budżetowych   nie 

ulegają zmianie i wynoszą po stronie: 

 dochodów do kwoty   37.243.792,46  zł 

 wydatków do kwoty   35.888.626,45  zł 
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Skarbnik Gminy wyjaśniła, że dokonano tylko przesunięć w planie dochodów i wydatków 

zgodnie z załącznikiem nr 1 i 2 do projektu uchwały. Uległ zmianie zapis w paragrafu  

8 dotyczącego planu przychodów i kosztów dla samorządowego zakładu budżetowego. 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie wyjaśniając, że zaoszczędzone środki w dziale 010 - 

Rolnictwo i łowiectwo w kwocie 48.751,51 zł oraz w dziale 921 - Kultura i ochrona zabytków  

w kwocie 8.000,20 zł - zostają przesunięte do działów: 

 754 - Bezpieczeństwo publiczne w kwocie 11.751,71 zł na opłacenie studium wykonalności 

inwestycji (zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP Dobieszczyzna w roku 2016). 

 801 - Oświata i wychowanie 20.000,- zł obciążenie Urzędu Miejskiego w Jarocinie z tytułu 

kosztów za dzieci z terenu naszej gminy uczęszczające do przedszkoli w Gminie Jarocin 

(Przedszkole w Łuszczanowie). 

 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - 25.000,- zł, w tym: 15.000,- zł na 

dofinansowanie przydomowych oczyszczalni ścieków i 10.000,- zł na opłacenie energii. 

Dodała, że wszystkie wnioski, które były złożone z pełną dokumentacją na przydomowe 

oczyszczalnie ścieków zostały zrealizowane w 100 %. 

Skarbnik Gminy podkreśliła, że wprowadzenie zmian jest niezbędne w celu prawidłowego 

wykonania budżetu. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  

15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na 

sali  w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XI/78/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie 

wprowadzenia zmian do budżetu na  2015 rok,  stanowi  załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Punkt 8 - Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata  

2016 – 2019 

Przewodnicząca poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie WPF Miasta i Gminy Żerków na lata 2016 – 2019. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że projekt zawiera dochody, wydatki, które zaplanowano na 

poziomie realnym do uzyskania w okresie 3 lat tj.: od 2016 – 2019. Wartości oparto na danych  

z wykonania budżetu za III kwartały 2015 r. oraz przewidywane wykonanie budżetu w roku 

2015 jako roku bazowego do planowania na lata objęte prognozą.  

 Przy planowaniu dochodów własnych przyjęto realny wzrost podatków i opłat  

w stosunku do wykonania planu budżetowego za 2015 rok - średni wzrost o 3,5% (wzrost opłat 

za ścieki - wybudowano nową sieć kanalizacyjną w 2014 i 2015 roku). Stawki podatku od 

nieruchomości i opłat od środków transportowych zostały ustalone przez Radę Miejską  

i w większości pozostały na poziomie roku 2015. Wzrost jest planowanych udziałów od osób 

fizycznych o 332.600,- zł, to jest 9,1%. 

Subwencja ogólna wzrosła o 382.054,- zł, to jest 2,85% w stosunku roku 2015. 

 Skarbnik Gminy wyjaśniła, że dotacje na zadania zlecone i własne na początku roku są 

niższe o 2.231.051,- zł, ponieważ dotacje takie jak: akcyza, pomoc w dożywianiu dzieci, pomoc 

finansową na budowę dróg, dotacje dla ZAZ i świadczenia rodzinne są sukcesywnie zwiększane 

w ciągu roku przez Wojewodę Wielkopolskiego jako plan dotacji celowych.  

Dochody majątkowe w porównaniu do roku 2015 wykazują spadek z uwagi na brak środków 

unijnych. Zaplanowano tylko kwotę 100.000,- zł ze sprzedaży majątku. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że gmina jest w trakcie składania wniosków w celu pozyskania 

środków na planowane inwestycje. 

Planowany jest wzrost wydatków majątkowych na rok 2016  w porównaniu do roku 2015  

o kwotę 2.649.600,- zł. Ogółem zakłada się spadek wydatków bieżących o 2,8%. Podkreśliła, że 

ograniczone zostaną wydatki bieżące z przeznaczeniem na modernizację obiektów administracji 

samorządowej, stacje uzdatniania wody i budowę sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zachodzi konieczność w roku 2016 zaciągnięcia kredytu  

w kwocie 5.454.424,- zł na inwestycje, w tym na pokrycie deficytu budżetowego 3.302.836,25 
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zł. Zobowiązania przewidziano do spłacenia w rocznych ratach od 2017 do 2019 roku. 

W latach 2017-2019 prognoza wzrostu wydatków przeliczona została wskaźnikiem 2,0%. 

Przedstawiła także planowane rozchody oraz spłatę rat kredytów i pożyczek w rozbiciu na lata 

budżetowe do roku 2019. 

Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2019 przedstawia także wykaz 

przedsięwzięć na lata 2016 – 2019 oraz informuje, że wyłączono przedsięwzięcie pn. "Budowa 

sieci kanalizacyjnej Kamień-Ludwinów" i dlaczego. W tym przypadku Rada dała możliwość 

refundowania środków na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków.  

Przewodnicząca zapytała radnych czy są pytania do WPF-u?  

Radna Maria Sołtysiak zapytała czy z tytułu wykupienia udziałów w ZGO gmina będzie miała 

jakąś korzyść? 

Burmistrz udzielając odpowiedzi wyjaśnił, że na ogólnych zasadach gdy spółka będzie dobrze 

działała to gminie należy się rozliczenie i dywidenda. Wszystko zależy od działalności spółki. 

Burmistrz poinformował, że na 14 stycznia 2016 r. zaplanowano walne zgromadzenie podczas, 

którego zostaną ustalone wysokości opłat za śmieci odbierane przez ZGO. Uważał , że w tym 

zakresie nie powinno być niedociągnięć. 

Radna Maria Sołtysiak zapytała czy gminy, które mają udziały w ZGO, mają zróżnicowaną 

wysokość opłaty za śmieci. 

Burmistrz odpowiedział, że nie ma takich zapisów w Porozumieniu, ale był zdania, że Zakład 

ZGO powinien tak działać, aby udziałowcom należała się dywidenda proporcjonalnie do 

wniesionych udziałów.  

 

1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2016 – 2019 

i dyskusja 

Wiceprzewodniczący Grzegorz Andraszak odczytał Uchwałę SO-0957/50/17/2015  Składu 

Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 11 grudnia 2015 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na 

lata 2016 – 2019. 

Uchwała wyrażająca  pozytywną  opinię o WPF-ie z uwagą zawartą w pkt II 7, stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w sprawie WPF na lata 2016-2019, prosząc Skarbnika 

Gminy o ustosunkowanie się do uwagi RIO zawartej w opinii. 

Skarbnik gminy pani Bronisława Rogacka wyjaśniła, że w obecnym projekcie uchwały  

w sprawie WPF szerzej przedstawiono wyjaśnienia do uwag zawartych w opinii RIO.  Skarbnik 

Gminy wyjaśniła, że przy opracowywaniu projektu WPF-u organowi nadzoru wskazano, że  

o 3.261 tys. zł. są niższe dotacje na 2016 rok niż w latach poprzednich czyli w latach 2013 - 

2014. Analizując poszczególne kwoty w dochodach z tytułu dotacji i środków przeznaczonych 

na cele bieżące lat poprzednich było ponad 8 mln, a na rok 2017 w projekcie do budżetu przyjęto 

kwotę 8.293 tys. zł, na 2018 rok  8.458 tys. i na rok 2019 przyjęto kwotę 8.628 a w tym roku 

5.899.629 zł. W przedstawionym projekcie uchwały szerzej wytłumaczyłam w uzasadnieniu, że 

do projektu budżetu wprowadzamy te dotacje, na które jest potwierdzenie Wojewody. Miało to 

miejsce w latach przeszłych i myślę, że będzie miało w latach przyszłych. Dotyczy to m.in.: 

dotacji na akcyzę czy dożywianie dzieci.  

Skarbnik Gminy podkreśliła, że gmina Żerków spełnia wymogi ustawowe, ponieważ może 

zadłużyć się do 60 % dochodów ogólnych. Przedstawione wskaźniki są niskie, spłata 

zobowiązań i zadłużenia może wynosić do 15 % a ten wskaźnik jest niski. Wskaźniki 

przedstawiają wykazane wartości w tabelkach. Wykazałam, że o ponad 2 mln zł są niższe dotacje 

w obecnej chwili, ale w ciągu roku wzrosną i wpłyną na zwiększenie wskaźników w latach 2017  

i 2018 do czego ma wątpliwości RIO. Wyjaśniła także, że wydatki związane z funkcjonowaniem 

organu samorządu terytorialnego są inne w WPF i inne w budżecie, ale jest to kwota 500 tys. zł  

i są to wydatki inwestycyjne. To co jest w budżecie dotyczy budżetu a w WPF są dwie podziałki 
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tj. inwestycje zaawansowanie i niezaawansowane. Inwestycje są jako wydatki majątkowe. 

Ogółem dochody i wydatki nie zmieniają się, ale mogą znajdować się w innych podziałkach 

klasyfikacji budżetowej. 

Przewodnicząca podziękowała Skarbnikowi Gminy za udzielone wyjaśnienia i zwróciła się do 

radnych czy mają pytania  do treści projektu uchwały?  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  

15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na 

sali  w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XI/79/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2016 -2019, stanowi  

załącznik nr 13 do protokółu. 

Przewodnicząca zarządziła 15 minutową przerwę w obradach. 

 

Punkt 9 -  Uchwalenie budżetu Miasta i Gminy na rok 2016 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

Przewodnicząca po wznowieniu obrad poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu 

uchwały budżetowej na rok 2016. 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały budżetowej wg planu dochodów i wydatków  

w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej, które obejmują w szczególności:     

Dochody budżetu na rok 2016 w wysokości - 32.991.306,00   zł 

z tego: 

 dochody bieżące w kwocie – 32.891.306,00 zł, 

 dochody majątkowe w kwocie – 100.000,00 zł, 

 dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych  

w wysokości 4.330.086,00 zł 

 dotacje celowe na realizacje zadań w drodze umów lub porozumień między jednostkami 

w wysokości 125.000,00 zł 

Wydatki budżetu na rok 2016 w wysokości  36.294.142,25  zł  

z tego: 

 wydatki bieżące w wysokości 30.489.907,05 zł,  

 wydatki majątkowe w wysokości 5.804.235,20 zł,  

 wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych  

w wysokości 4.330.086,00 zł 

 wydatki na realizacje zadań w drodze umów lub porozumień między jednostkami  

w wysokości 175.000,00 zł 

Deficyt budżetowy w wysokości 3.302.836,25 zł będzie sfinansowany przychodami z tytułu 

zaciągnięcia pożyczek i kredytów. Planowane przychody to kwota 5.454.424,00 a planowane 

rozchody stanowią kwotę 2.151.587,75 zł 

Skarbnik Gminy przedstawiła także wszystkie elementy projektu uchwały budżetowej łącznie  

z planowanymi wydatkami, które są niezbędne do realizacji budżetu m.in.: przychody  

i rozchody, limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek, dotacji 

przekazywanych z budżetu Gminy dla podmiotów z sektora finansów publicznych i spoza 

sektora finansów publicznych, limitu zaciąganych kredytów i pożyczek oraz wyodrębnione 

dochody z tytułu opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych,  

z przeznaczeniem na realizacje zadań określonych w gminnym programie profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz narkomanii, utworzono także rezerwy 

budżetowe ogólną i celową. Zabezpieczono także środki na obsługę długu. 

Podkreśliła, że wydatki na  usługi remontowe uwzględniają kontynuację zadań rozpoczętych  

a nie zakończonych w roku 2015 oraz nowe wynikające z indywidualnych potrzeb jednostki 

niezbędnych w celu jej funkcjonowania. 

Zaznaczyła, że załączniki nr 1 i 2, które są w projekcie uchwały budżetowej mają odbicie do 

dochodów i wydatków budżetowych, załącznik nr 3 „przychody i rozchody” bilansuje budżet 
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gminy, natomiast załącznik nr 4 przedstawia wysokość dotacji dla jednostek sektora finansów 

publicznych i jednostek spoza sektora finansów publicznych oraz w załączniku  

nr 5 przedstawiono plan przychodów i kosztów zakładu budżetowego tj. Zakładu Aktywności 

Zawodowej. 

Skarbnik Gminy zakończyła na tym przedstawianie projektu uchwały budżetowej na podstawie 

materiałów, które otrzymali radni Rady Miejskiej Żerkowa oraz goście obecni na sali sesyjnej. 

Podkreśliła, że budżet jest zbilansowany, zrównoważony i spełnia wymogi ustawy o finansach 

publicznych oraz uzyskał pozytywną opinię wyrażoną przez Skład Orzekający RIO w Poznaniu. 

Przewodnicząca podziękowała Skarbnikowi Gminy za przedstawienie projektu uchwały 

budżetowej na rok 2016. 

Projekt uchwały budżetowej stanowi załącznik nr 14 do protokółu. 

 

1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Wiceprzewodniczący Grzegorz Andraszak przedstawił  Uchwałę SO-0952/50/17/2015  Składu 

Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 11 grudnia 2015 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 

budżetu Miasta i Gminy Żerków na 2016 rok. Uchwała wyraża  pozytywną  opinię, stanowiącą 

załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodnicząca poprosiła ponownie Wiceprzewodniczącego o przedstawienie opinii RIO  

w Poznaniu wyrażającej możliwość sfinansowania deficytu, ponieważ Miasto i Gmina Żerków 

ma zaciągnięte zobowiązania z tytułu kredytów i pożyczek. 

Wiceprzewodniczący przedstawił uchwałę  SO-951/77/17/2015  Składu Orzekającego RIO  

w Poznaniu z dnia 11 grudnia 2015 r. w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania 

deficytu budżetu Miasta i Gminy Żerków, która wyraża pozytywna opinię i stanowi załącznik  

nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

3) odczytanie opinii  komisji Rady Miejskiej, 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Ewa Marek-Skiba przedstawiła pozytywną opinię  

o projekcie budżetu na rok 2016. 

Przewodniczący Komisji PiForazO,KiWzZ pan Zdzisław Paluszkiewicz przedstawił pozytywną  

opinię o projekcie budżetu na rok 2016 komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa. 

Komisje w swych opiniach zaakceptowały wprowadzone poprawki do projektu uchwały 

budżetowej na 2016 rok oceniając, że budżet został zaplanowany z zachowaniem równowagi 

finansowej. 

Opinie stanowią załącznik nr 16, 17 i 18 do protokołu. 

 

4) dyskusja nad projektem budżetu i wniesionymi autopoprawkami 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję nad projektem uchwały budżetowej na 2016 rok. 

Radny Sebastian Nowaczyk prosił Burmistrza o ustosunkowanie się do pytania zadanego we 

wnioskach i zapytaniach. 

Burmistrz udzielając odpowiedzi apelował, aby nie dokonywać zmian w projekcie uchwały 

budżetowej, ponieważ temat budowy chodnika w Lubini Małej przy drodze wojewódzkiej jest 

cały czas aktualny a spotkanie z przedstawicielami Zarządu Dróg Wojewódzkich odbędzie się. 

Nasza propozycja jest taka, aby rzeczowo podejść do realizacji inwestycji przekazując część 

terenów, który jest pomiędzy naszym dworkiem a kościołem i takie informacje zostały 

przekazane, ale sprawę należy omówić na miejscu. Sami Państwo wiecie, że mapa nie wszystko 

oddaje, ale będąc w terenie widać konieczność wykonania inwestycji. Sugerowana jest także do 

wykorzystania prawa strona drogi w kierunku przystanku autobusowego, gdzie jest łatwiej i nie 

ma przeszkód terenowych. Burmistrz uważał, że należy podjąć wspólne działania w celu 

realizacji budowy chodnika i żeby z tego tytułu nie ponosić niepotrzebnych kosztów. Jeżeli 

będzie trzeba dołożyć środki czy w formie przygotowania map do projektowania czy innej, to 

gmina Żerków jest otwarta i można w tej kwestii podjąć rozmowy. Burmistrz podkreślił, że 
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żadnych tajemnic przed Radą nie ma i w stosownym czasie jak będzie trzeba, to w budżecie 

zostanie dokonana zmiana. 

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał czy nie można już włączyć tego zapisu do projektu uchwały 

budżetowej jako wykonanie chodnika w Brzóstkowie, Żernikach i Lubini Małej? 

Burmistrz odpowiedział, że można. 

Radny Sebastian Nowaczyk stwierdził, że w takiej sytuacji będzie temat rozwiązany a on będzie 

mógł odnieść się do tego zapisu konstruując jakiekolwiek pisma.  

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w uzasadnieniu do budżetu – Wydatki majątkowe do zapisu 

„Budowa chodnika w Brzóstkowie, Kretków – Żerniki” należy dopisać ”w Lubini Małej”. Zapis 

taki umożliwi Burmistrzowi zawarcie umowy pomiędzy powiatem czy województwem  

o udzielenie pomocy na realizację danego zadania. 

Radny Janusz Szóstek wnioskował, aby uzupełnić zapis budowy chodników o miejscowość  

Komorze Przybysławskie. 

Radny Wojciech Raś wnioskował o dopisanie budowy chodnika w Chrzanie przy  

ul. Żerkowskiej.  

Radny Andrzej Stachowiak stwierdził, że są to kolejne propozycje do dopisania zadań do 

budżetu, o których nie było mowy na komisjach. Uważał za niewłaściwe dopisywanie zdań 

podczas sesji budżetowej. Komisje były  po to, aby przygotować dokumenty do przegłosowania 

na sesji. W tej chwili dopisujemy długopisem kolejne zadania. Też mogę sobie dopisać 

miejscowość Żółków i wtedy powiem- chwileczkę, ale głosowaliśmy za Żółkowem, bo tak mam 

zapisane. 

Skarbnik Gminy zaznaczyła, że jeżeli radni wyrażą zgodę, aby takie zapisy wprowadzono to 

należy zarządzić przerwę na formalne wprowadzenie zmian do projektu uchwały budżetowej. 

Przewodnicząca zapytała jaką decyzję podejmują radni? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w ciągu roku są wprowadzane różne zmiany. Na koniec roku 

budżetowego pozostaną wolne środki. Środki te zostaną wprowadzone w miesiącu lutym lub 

marcu, które można przeznaczyć na wnioskowane zadania, ale decyzja należy do radnych. 

Burmistrz zabierając głos zaapelował do wszystkich o dyscyplinowanie siebie i dokładne 

czytanie otrzymywanych materiałów oraz do tego, aby wcześniej wypracować materiały na 

posiedzeniach komisji.  

Radny Andrzej Stachowiak zaproponował, aby nie było żadnego dopisywania i głosujemy na 

projekt uchwały taki jaki został wypracowany a zmiany budżetowe zawsze można wprowadzić. 

Przewodnicząca zapytała kto z radnych jest za wprowadzeniem w projekcie uchwały budżetowej 

– Wydatki majątkowe zapisu  „budowa chodnika w Brzóstkowie, Kretków-Żerniki, Lubinia 

Mała, Komorze Przybysławskie i Chrzan” i poddała pod głosowanie. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie wnioskowany zapis, który Rada przyjęła większością: 

9 głosów „za”, 6 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

 

5) głosowanie uchwały. 

Wobec braku dalszych uwag Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 

budżetowej na 2016 rok w obecności 15 radnych na sali.   

Przewodnicząca stwierdziła, że Uchwałę Nr XI/80/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia  

30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwały budżetowej na 2016 rok przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów  „wstrzymujący się”,  stanowiącą  załącznik nr 19 do 

protokołu . 

 

Punkt  10 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych: 

Wiceprzewodniczący odpowiadając na pytanie radnego B. Bożejewicza dotyczące pobierania 

opłaty za dostęp do hali sportowej w Żerkowie poinformował, że w wyniku przeprowadzonej 

rozmowy z opiekunem hali sportowej uzyskał wyjaśnienie, że opłata była pobierana  

w wysokości 50 % stawki. Poprosiłem o interwencję dyrekcję i do rozwiązania problemu została 

upoważniona Wicedyrektor Gimnazjum. Wspólnie z opiekunami świetlic ustalono, że dzieci 
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chętne będą mogły korzystać z hali sportowej po skończonych lekcjach, które do odjazdu mają, 

co najmniej pół godziny. Zajęcia na sali sportowej będą odbywały się pod kontrolą opiekunów 

świetlic i zostaną wdrożone z nowym rokiem. 

Radny Wojciech Raś zapytał dlaczego pan Władysław Bierła pobierał samowolnie opłatę za halę 

sportową? 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że nie należy robić z tego sensacji, ponieważ wyniki 

przeprowadzonej rozmowy nie dotarły do opiekuna sali, że dzieci mają być zwolnione. Dodał, że 

dzieci  były traktowane i tak ulgowo. 

Radny Wojciech Raś ponownie powrócił do twierdzenia, że opiekun robi samowolkę i kasuje 

opłatę za halę sportową. Gdzie te pieniądze wpływały?  

Burmistrz odpowiedział, że środki pobierane za halę sportową wpływają do Urzędu, są na to 

dokumenty. 

Sekretarz Gminy podkreślił, że wszystkie opłaty były pobierane na podstawie potwierdzenia. 

Radna Maria Sołtysiak przypomniała, że radna pani Wioletta Rogozińska-Świątek mówiła, że 

dzieci otrzymywały od opiekuna potwierdzenie za pobraną opłatę, czy tak było, bo są 

wątpliwości? 

Radna Wioletta Rogozińska-Świątek odpowiedziała, że dzieci otrzymywały kartkę z podpisem 

nauczyciela. 

Skarbnik Gminy zapytała jaką kartkę z podpisem? 

Radni stwierdzili, że wyjaśnią sprawę. 

Radna Ewa Marek-Skiba chcąc się upewnić zapytała czy hala sportowa do godziny 17.00 będzie 

bezpłatnie udostępniana dzieciom szkolnym? 

Wiceprzewodniczący przypomniał, że dzieci, które kończą zajęcia np. o godz. 14.00 a odjazd 

mają o 15.00 będą mogły korzystać z hali sportowej. 

Sekretarz Gminy prostując wypowiedzi wyjaśnił, że radni rozmawiają o dwóch różnych 

sprawach. Wcześniej mówiono, że w przypadku przyjścia zorganizowanej grupy dzieci lub 

młodzieży z gminy Żerków, z opiekunem mają prawo wejść bezpłatnie na halę sportową  

w godz. od 15:00 – 17:00. Druga sprawa dotyczy dzieci, które przyszły ze świetlicy, o których 

przypuszczalnie opiekun świetlicy nie wiedział czy one nie powinny w tym czasie być na świetlicy 

a przyszły na salę. W tym przypadku jest niedomówienie, niedoprecyzowanie sprawy. Dzieci nie 

przyszły na salę jako grupa zorganizowana z opiekunem, tylko przyszły ze świetlicy szkolnej.  Nie 

wiem jak ostatecznie wyglądało, ale sprawę można wyjaśnić z dyrektorem i nie było tak, że 

opiekun sali sportowej brał pieniądze do kieszeni. Nie ma na to żadnego potwierdzenia , bo nie 

ma takiej możliwości. Jeżeli ktoś tak uważa, to sprawę należy zgłosić na policję lub do 

prokuratury, że ktoś nielegalnie zabrał pieniądze.  

Radna Maria Sołtysiak przypomniała, był warunek, że dzieci na halę sportową muszą przyjść  

z opiekunem. 

Radny Sebastian Nowaczyk poprosił Przewodniczącą o udzielenie głosu w związku  

z koniecznością wcześniejszego opuszczenia sali obrad. Radny zwrócił się z pytaniem do 

radnych powiatowych czy dotarła do nich  informacja o oznakowaniu dróg powiatowych jeżeli 

chodzi o  pionowe i poziome znaki na odcinku drogi Sucha – Sławoszew. 

Pan Zbigniew Kużdżał odpowiedział, że żadna informacja nie wpłynęła na posiedzenie Zarządu 

Powiatu. Możliwe, ze sprawa wpłynęła bezpośrednio do Komisji Bezpieczeństwa Powiatu 

Jarocińskiego. Dodał, że zorientuje się i da odpowiedź na kolejnym posiedzeniu.  

Burmistrz podziękował radnej pani Ewie Marek-Skibie za złożony wniosek do Powiatu  

w sprawie wyznaczenia przejścia dla pieszych na ulicy Wiosny Ludów w Żerkowie na 

wysokości „DINO”. Dodał, że zadanie zostanie zrealizowane w możliwie najkrótszym terminie 

zgodnie z obowiązującymi przepisami. 

Burmistrz będąc przy głosie udzielił odpowiedzi na złożone wnioski radnej w sprawach: 

ad. 1) powołanie jednostki pomocniczej leży w gestii rady i może nastąpić zgodnie  

z ustawą o samorządzie gminnym. Jednostki pomocnicze, rady osiedlowe, funkcjonują  

w miastach gdzie osiedla są duże. Cały Żerków ma ponad 2000 mieszkańców a na jednym 
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osiedlu np. w Jarocinie jest tyle mieszkańców ile liczy miasto Żerków. Dlatego należy się 

zastanowić czy jest potrzeba tworzenia jednostek pomocniczych w mieście Żerków. Urząd 

otwarty jest codziennie. Oprócz dni w których przyjmuje Burmistrz, nikomu nie odmówiłem 

rozmowy. Burmistrz podkreślił, że jest możliwość spotkania się mieszkańców  

z radnymi, przedstawienia sprawy  lub uzyskania informacji od pracowników Urzędu i przez 

internet. Zaznaczył, że tworzenie rad osiedlowych wiąże się z koniecznością przygotowania  

miejsca spotkań czego na Osiedlu brakuje.  

ad. 2) udzielanie bezpłatnych porad prawnych dla mieszkańców przez radcę prawnego 

przynajmniej raz w miesiącu. Podpisałem umowę o udostępnienie pomieszczenia lokalowego na 

punk udzielania bezpłatnych porad prawnych. Zadanie jest inicjatywą odgórną realizowaną 

przez Starostwo Powiatowe, w które weszły wszystkie gminy powiatowe. Strona gminy zapewnia 

pomieszczenie lokalowe oraz sprzęt komputerowy z dostępem do internetu. Pomieszczenie 

znajduje się przy Domu Strażaka - Bibliotece Publicznej w Żerkowie. Radca prawny będzie 

udzielał porad prawnych dwa razy w tygodniu we wtorki i piątki w godz. od 13:00 – 17:00.  

Z pomocy prawnej mogą skorzystać osoby, które nie stać na profesjonalną pomoc prawną, 

spełniające odpowiednie kryterium. Burmistrz poprosił Sekretarza Gminy o przedstawienie 

szczegółów, 

Sekretarz gminy pan Michał Surma wyjaśnił, że weszła w życie ustawa o bezpłatnej pomocy 

prawnej. Wykonanie ustawy zlecono Starostom, którzy mogą skorzystać z pomocy gmin  

w organizacji punktu udzielania porad. Z porad mogą skorzystać osoby, które nie  ukończyły  

25 roku i powyżej 65 roku życia w tym osoby niepełnosprawne oraz osoby, które korzystają  

z pomocy opieki społecznej i osoby które mają kartę dużej rodziny. Sekretarz podkreślił, że w tej 

sprawie będzie stosowna informacja w internecie i na tablicach ogłoszeniowych. Na budynku 

Domu Strażaka przy ulicy Wiosny Ludów 1 w Żerkowie  zostanie zamieszczona tablica 

mówiąca o powstaniu takiego punktu. Osoby, które chcą skorzystać z pomocy prawnej będą 

musiały udokumentować, że kwalifikują się do udzielenia takiej pomocy. Radca prawny 

zweryfikuje przedstawione kwalifikacje czy dana osoba może skorzystać z usługi prawnej. 

ad. 3 i 4) umieszczenie tablicy ogłoszeniowej na narożniku ulicy 700-lecia. Burmistrz 

odpowiedział, że jeżeli jest taka potrzeba to tablica zostanie zamontowana, ale mieszkańcy nie 

muszą partycypować w kosztach jej założenia. Burmistrz nie widział przeciwwskazań co do 

umieszczania na tablicy ogłoszeniowej informacji o terminie sesji z jej programem 

zamieszczanym przez pracownika biura Rady, 

ad. 5) kolejna sprawa dotyczyła możliwości likwidacji lub zabezpieczenia starych pomp 

wodnych na ulicy Poprzecznej. Burmistrz wyjaśnił, że stare pompy są zaewidencjonowane, 

obecnie nieczynne, ale w razie potrzeby można z nich skorzystać, zwłaszcza dla celów 

gospodarczych.  

ad. 6) Burmistrz poinformował, że  Urząd Miejski w Jarocinie zaplanował w swoim budżecie 

50 tys. zł. na ścieżkę rowerową czy Gmina będzie partycypować w kosztach budowy i jak będzie 

przebiegała trasa czy wzdłuż drogi powiatowej Jarocin – Wilkowyja – Żerków i czy będzie 

uwzględniony Śmiełów? Burmistrz zaznaczył, że z zadania gmina Żerków się nie wycofuje są 

prowadzone rozmowy w tej sprawie. Zadanie nie jest ujęte w budżecie, ale jeżeli będzie taka 

potrzeba zostaną środki uwzględnione. Po nowym roku ma być projektant, z którym będą 

prowadzone rozmowy o przebiegu  ścieżki rowerowej. Chyba, że radni mają propozycje jak ma 

wyglądać trasa ścieżki. Propozycja jest, aby ominąć górkę żerkowską (skręt w prawo w kierunku 

do pana Bernata z wyjazdem koło posesji pana Żukrowskiego i dalej na obwodnicę przy basenach. 

Natomiast ścieżkę rowerową do  Śmiełowa proponuje się, aby przebiegała wzdłuż „Leśniczówki” 

przez las do kościoła w Brzóstkowie i pałacu pana Zyska, dalej można jechać do Lgowa lub 

bezpośrednio do Śmiełowa). Górka żerkowska jest stroma i nie spełnia wymogów ścieżki 

rowerowej dlatego wstępnie ustalono taki przebieg ścieżki rowerowej.  

Radna Ewa Skiba  powracając do pierwszego punktu zgłoszonych wniosków zaproponowała, 

aby przeprowadzić konsultacje z mieszkańcami w sprawie rad osiedlowych. 
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Burmistrz odpowiedział, że podejmując decyzję należy brać pod uwagę za i przeciw. Obecnie 

przebieg informacji z osiedla w Żerkowie jest bardzo krótki. Poprosił o odłożenie sprawy na 

późniejszy termin w celu sprawdzenia powstawania rad osiedlowych pod względem prawnym. 

Podkreślił, że decyzję w tej sprawie będą podejmować radni a nie mieszkańcy.       

Burmistrz udzielając odpowiedzi radnemu Bogdanowi Bożejewiczowi, powiedział że w tej 

chwili wszyscy radni otrzymają odpis wyroku w celu zapoznania się z jego treścią. 

Radny Andrzej Stachowiak zwrócił uwagę, że strażakom w Żerkowie zabiera się kolejno 

pomieszczenia a teraz  ogranicza się użytkowanie  ostatniego z pomieszczeń. 

Burmistrz wyjaśnił, że była pilna potrzeba wskazania lokalu z przeznaczeniem na punkt 

udzielania porad prawnych. W obiekcie znajdują się jeszcze pomieszczenia gospodarcze, które 

obecnie wykorzystuje Biblioteka na magazyn starych książek. W budżecie zaplanowano 

modernizację obiektu i pomieszczenia będą poddane remontowi. 

Sekretarz gminy Michał Surma wyjaśnił, że rozmawiał ze strażakami, którzy wyrazili zgodę i nie 

mieli większych uwag. Pomieszczenie może być czynne siedem dni w tygodniu dla strażaków 

przez 24 godziny. Natomiast przez inne instytucje będzie zajmowane przez 10 godz. w tym  

8 godzin na biuro porad prawnych i dwie godziny dla Kombatantów.    

Przewodnicząca: jeżeli jest taka możliwość wygospodarowania pomieszczenia. 

Radny Jarosław Kasprzak i jednocześnie Naczelnik OSP Żerków stwierdził, że  goszczą 

wszystkich i to nie przeszkadza w pełnieniu służby, ale jest kwestia przygotowania dla 

wszystkich tych osób parkingu, ponieważ w tej chwili osoby przyjeżdżające autami zastawiają 

bramy wyjazdowe dla samochodów strażackich. Podał przykłady kto parkuje samochody na 

wprost bram z uwagi na brak parkingu przy bibliotece.  

Burmistrz potwierdził, że taka sytuacja nie powinna mieć miejsca, bo wyjazd alarmowy dla 

straży nie powinien być blokowany. Uważał, że wybudowanie parkingu przy bibliotece jest 

możliwe.  

 

Punkt  11 – Wolne głosy, wnioski i komunikaty. 

Radny Jan Barański podziękował radnym za udzielenie mandatu na zakup samochodu 

strażackiego. 

Przewodnicząca przedstawiła  pismo Wojewody informujące o załatwieniu skarg, które złożył 

pan Zb. Wasielewski oraz wyjaśniła, że radni uznali skargę za bezzasadną na zarzuty wobec 

Dyrektora MCT w Żerkowie, Burmistrza i Dyrektora Szkoły Podstawowej w Żerkowie.  

Ponadto przedstawiła kolejne pismo dotyczące zarzutu braku odpowiedzi na wniosek o wykup 

gruntu z przeznaczeniem na budowę parkingu. 

Przewodnicząca odpowiedziała, że była w tej sprawie udzielana odpowiedź i zwróciła się do 

Burmistrza o przedstawienie dodatkowych wyjaśnień.  

Pan Zb. Wasielewski zabierając głos wyjaśniła, że wystąpił do radnych, aby na sesji podjęto 

decyzję o przeznaczeniu wskazanego gruntu na sprzedaż. Od wielu lat mam duży problem jeżeli 

chodzi o strefę postojową, ponieważ jestem lokalnym restauratorem prowadzącym branżę 

gastronomiczną. Wielokrotnie prowadziłem rozmowy z Panem Burmistrzem w Urzędzie.  

W ubiegłym roku Pan Burmistrz obiecywał, że wszystko zrobi, aby rozbudować strefę postojową. 

Okazało się, że plany nie ruszyły z miejsca. Dlatego wystąpiłem z wnioskiem formalnym -

dokumentem, ponieważ uchwała Rady Miejskiej mówi o sprzedaży działki nr 214. Restaurator 

zwrócił się do Burmistrza o wypowiedzenie się w kwestii nielegalnie pobudowanych garaży na 

działce nr 214 co jest przedmiotem toczącego się postepowania administracyjnego.  Jak to jest, 

że Pan w postępowaniu dał ustną zgodę osobom, które wybudowały garaże nielegalnie na 

gruncie gminnym bez tytułu prawnego. Jak się stało, że osoby nie mają tytułu prawnego a są 

inwestorami? Uważał, że sprawy nie są zgodne z prawem i zapytał czy radni wiedzą, że  

w budynku, który został zaplanowany do sprzedaży najemcy dopuścili się samowoli budowlanej 

dotyczącej przerobienia instalacji c.o. a gmina zakupiła jednemu z lokatorów piec c.o. za 

publiczne środki tłumacząc się, że zostało to wykonane w ramach bieżącej konserwacji. Uważał, 

że jest to naganna sytuacja, nastąpiła korupcja, która nie powinna mieć miejsca. 
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Burmistrz odpowiedział, że w sprawie budynków kolejny raz toczy się postepowanie. 

Wojewódzki Inspektor Nadzoru Budowlanego przedłużył termin rozpatrzenia sprawy (do końca 

stycznia). Sytuacja, o której Pan mówi, dotyczy budynków gospodarczych, które zostały 

przebudowane na pomieszczenia garażowe. O ile mi wiadomo, to była ustna zgoda poprzednika, 

aby z pomieszczeń gospodarczych zrobić garażowe. Sprawa zamiany ogrzewania z pieca na 

centralne ogrzewanie była realizowana wcześniej. W tej sprawie toczyło się postepowanie 

prowadzone przez Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że jeżeli chodzi o kwestie prawne, to postępowanie, o którym mówi 

pan Wasielewski nie dotyczy decyzji Burmistrza tylko decyzji Powiatowego Inspektora Nadzoru 

Budowlanego. Wyjaśnił przebieg sprawy od roku 2012, gdzie PINB skontrolował przebudowę 

budynków gospodarczych. Mieszkańcy niezgodną przebudowę musieli zalegalizować a PINB 

wydał prawomocną decyzję kończącą sprawę. Kolejny wniosek wpłynął do Prokuratury ze 

skargą na PINB i rozpatrywana jest decyzja PINB a nie decyzja Burmistrza. Dlatego nie należy 

mówić, że nastąpiła korupcja w gminie. Zgodnie z obowiązującymi przepisami każde mieszkanie 

komunalne czy socjalne musi być wyposażone w piece do ogrzewania. Podkreślił, że nie jest to 

wyjątkowa sytuacja, ponieważ gmina musi we wszystkich tych lokalach zapewnić ogrzewanie 

pomieszczeń. 

Pan Wasielewski stwierdził, że nie kwestionuje obowiązkowego zapewnienia ogrzewania, ale to, 

że jeden z lokatorów sam sobie przerobił instalację centralnego ogrzewania, która nie dotyczy  

całego budynku. Uważał, że tłumaczenie się przez Urząd, że ogrzewanie było wykonane  

w ramach bieżącej konserwacji jest czymś innym. Jego zdaniem prawne aspekty byłyby 

spełnione gdyby cały obiekt był wyposażony w centralną kotłownię, która ogrzewałaby 

wszystkie mieszkania.  Powrócił do sprawy nielegalnie pobudowanych garaży oraz budowy 

parkingu, wydawanych decyzji jak i toczących się postępowań w SKO w Kaliszu.  

Sekretarz Gminy stwierdził, ze pan Wasielewski mówi o różnych sprawach. Zaczęliśmy mówić 

o legalizacji nieprawnie wykonanych garaży, o kotłowni a następnie o warunkach zabudowy. 

Podkreślił, że Burmistrz nie ma wpływu na decyzję PINB.  Jest to inny organ, inna instytucja  

i Burmistrz nie ma wpływu na taką decyzję.  

Pan Wasielewski uważał, że Burmistrz powinien odpowiadać za bierność jako strona w sprawie. 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że poprzedni Burmistrz wydał ustną zgodę, ale mieszkańcy 

garaże wybudowali nielegalnie, które później zalegalizowano.  

Radny Andrzej Stachowiak zapytał pana Wasielewskiego od ilu lat prowadzi działalność?  

Pan Wasielewski odpowiedział, że od kilku lat (10). 

Radny Andrzej Stachowiak stwierdził, że przejmując nieruchomość i rozpoczynając działalność 

gastronomiczną wiedział Pan, że jest konieczny parking. 

Wywiązała się dyskusja, w której restaurator udowadniał swoją rację twierdząc, że mieszkańcy 

wystąpili z wnioskiem o wykup lokali a on wystosował pismo o wykup części gruntu. 

Radny Andrzej Stachowiak powiedział, że prowadzi działalność gospodarczą, ale rozpoczynając 

ją wziął pod uwagę lokalizację i możliwość dalszego rozwoju. 

Pan Wasielewski odpowiedział, że rozpoczynając działalność miał inny lokal, dziś ma inny 

większy lokal. W najbliższym czasie będzie wydana decyzja o warunkach zabudowy. W dniu  

28 grudnia 2015 r. wpłynęły dokumenty z SKO, ponieważ podniesiono wydaną przez Burmistrza 

decyzję o warunkach zabudowy, w której wskazano, że ja jako inwestor muszę posiadać  

28 miejsc postojowych, co nie jest zgodne z prawem.  

Burmistrz wyjaśnił, że jest kolejne wznowienie postępowania o wydanie decyzji na rozbudowę 

restauracji z miejscami noclegowymi i hotelowymi na działce pana Wasielewskiego. Sprawa jest 

wznawiana kolejny raz. Burmistrz nie opracowuje projektu decyzji o warunkach zabudowy. 

Podpisuję materiały opracowane, ale w między czasie zmienił się urbanista, autor który wydaje 

decyzje. Ten, który był zrezygnował ze współpracy uznając, że może każdemu wystawić decyzję 

tylko nie Panu. Z tego tytułu zostałem przez Pana podany do sądu za niedotrzymanie terminu. 

Burmistrz stwierdził, że musiał poszukać osoby, która podejmie się tak trudnej sprawy. 

Podkreślił, że na ul. 700-lecia mieszkają inni mieszkańcy, którzy sąsiadują z inwestycją i nie 
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życzą sobie dalszej rozbudowy. Prawo tak mówi, że ktoś kto buduje musi zapewnić miejsca 

postojowe w wymaganej ilości. Burmistrz zaprosił radnych do zapoznania się ze sprawą. 

Pan Wasielewski stwierdził, że jest to kwestia czasu.  Człowiek inwestuje i się rozwija i jest to 

normalne. Stwierdził, że Burmistrz oparł się na złych przepisach wydając decyzję, która została 

podważona w sprawie wydania decyzji o warunkach zabudowy dla działki nr 214. Uważał, że 

spełnił wszystkie warunki, aby uzyskać pozytywną decyzję o warunkach zabudowy. Jest  to 

czysta spychologia  i ten problem powinien być rozwiązany przez radnych. 

Przewodnicząca przerwała dalszą dyskusję prosząc radnych o zapoznanie się z dokumentami 

sprawy, po czym oddała głos panu Zbigniewowi Kuzdżałowi – członkowi Zarządu Powiatu 

Jarocińskiego.  

Pan Zbigniew Kuzdżał w imieniu Zarządu i Rady Powiatu Jarocińskiego złożył 

najserdeczniejsze życzenia  noworoczne  wszystkim radnym, sołtysom i gościom życząc 

zdrowia, pomyślności w pracy zawodowej i samorządowej oraz  owocnej współpracy między 

samorządami. 

Przewodnicząca podziękowania za złożone życzenia po czym przedstawiła plakat informując  

o koncercie kolęd pt. „Najpiękniejsze Kolędy Polskie” w kościele u franciszkanów w Jarocinie 

w dniu 6 stycznia o godz. 19:30 – wstęp wolny, którego współorganizatorem jest gmina Żerków.   

Przedstawiła życzenia noworoczne z gmin ościennych oraz od gmin partnerskich tj. Kosakowa  

i Katów Wrocławskich  i stowarzyszeń. 

Przewodnicząca złożyła życzenia na Nowy Rok 2016,  życząc wszelkiej pomyślności, zdrowia, 

szczęścia w życiu osobistym i zawodowym. Życzyła owocnej współpracy między radnymi  

powiatowymi a radnymi Rady Miejskiej Żerkowa oraz samych wspaniałych dni, spełnienia 

marzeń. A w naszym gronie, aby podejmowane decyzje odbywały się spokoju, zrozumieniu, 

tolerancji a wypracowane wspólnie zadania były dobrem ogólnym. 

Burmistrz dołączył się do życzeń. Życzył wszystkiego najlepszego, zadowolenia aby cieszyć się 

swoimi dokonaniami i otwartością. Życzył wszelkiej życzliwości między sobą, aby starczyło na 

cały następny rok. 

 

Punkt  12 – Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca  Rady podziękowała wszystkim za 

udział i zakończyła o godz.17
20

 XI sesję Rady Miejskiej Żerkowa.  
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